

agensi-agens di bawah MOSTI, sehingga kini YAM telah berjaya menganjurkan sekurang-kurangnya 300 program kesedaran awam mengenai sains angkasa termasuk program tahunan Sambutan Ulang Tahun Program Angkasawan Negara (SUPAN).

Merujuk kepada persoalan berkaitan dana yang telah diberikan oleh MOSTI, sebanyak RM5 juta telah disalurkan sebagai dana penubuhan (launching grant) pada tahun 2009 dan ia adalah bersifat *one off*. Selain daripada itu, sebagai sebuah yayasan di bawah kawal selia MOSTI, YAM juga ada menerima dana dan peruntukkan bagi melaksanakan pelbagai program-program kesedaran dan pendidikan awam mengenai bidang sains angkasa.

Sejak penubuhannya, Yayasan ini telah menerima dana pembudayaan dan program jangka luar berjumlah RM1.512 juta daripada MOSTI. Umpamanya bersempena dengan pelaksanaan “*Association Of Space Explorers (ASE)XXII Planetary Congress*”, Kuala Lumpur 2010, YAM telah disalurkan dengan peruntukan di bawah Program Penggalakan Sains dan Teknologi sebanyak RM1 juta.

Selain itu, pada tahun 2012, YAM juga telah menerima peruntukan di bawah Program Gerakan Inovasi –Tahun Sains dan Gerakan Inovasi Nasional 2012 (SGI2012) sebanyak RM300,000.00. Pada tahun 2013, sebanyak RM212,300.00 telah disalurkan bagi tujuan Program Jangka Luar daripada MOSTI.

Untuk makluman Ahli-Ahli Yang Berhormat, sebagai sebuah syarikat yang tidak berasaskan keuntungan, YAM juga perlu mendapatkan

sendiri sumber kewangan bagi maksud mengurus operasinya melalui sumber-sumber seperti:

- i) Pelaburan (dividen daripada simpanan tetap dana pelancaran)
- ii) Sumbangan (sumbangan awam dan penajaan program)
- iii) Penjualan *Merchandise*
- iv) Pelaksanaan Program

Bagi tahun ini, YAM akan memberikan fokus kepada misi yang lebih berimpak besar antaranya membangunkan bakat dan sumber manusia dalam bidang sains angkasa, penubuhan kelab astronautik di semua peringkat pengajian serta program *showcase* angkasawan di seluruh negara menggunakan dana daripada sumber yang dijana melalui program penajaan dana tanpa bergantung kepada peruntukan MOSTI.

Sekian, terima kasih.